
 

 

 

 

  

OTVORENO PISMO DRŽAVNOM TAJNIKU MINISTARSTVA  

ZDRAVSTVA TOMISLAVU DULIBIĆU 

 

Poštovani, 

 

temeljem Vašeg jučerašnjeg gostovanja u HRT-ovoj emisiji „Otvoreno“ smatramo nužnim referirati se na 

dio Vaših izjava. 

 

Za početak željeli bismo navesti da je Zakon o primaljstvu donesen 2008. godine, a njegove izmjene i 

dopune 2010. godine te je istima propisana magistra primaljstva i to u čl. 1. st. 2., čl. 14. st. 2. te čl. 15. st. 

2. Također, Plan i program mjera zdravstvene zaštite 2023. – 2026. („Narodne novine“ broj 127/2023) koji 

je donesen nedavno, navodi magistre primaljstva kao „suradnike“ u pojedinim postupcima, prema tome 

magistre primaljstva su svakako predviđene u zdravstvenom sustavu, stoga bi sukladno tome trebao biti 

propisan i koeficijent i radno mjesto Uredbom o nazivima radnih mjesta i koeficijentima složenosti poslova 

u javnim službama. 

 

Nadalje, što se tiče spomenutog izraza „edukacijskog biznisa“ koji je prema Vašim navodima „procvao“ od 

2012.-2016. te je tadašnji ministar nadležan za obrazovanje Željko Jovanović davao dopusnice za izvođenje 

studija ne pitajući ministarstvo nadležno za zdravstvo jesu li ta zanimanja u zdravstvu potrebna, 

napominjemo da u Hrvatskoj postoje samo dva preddiplomska studija primaljstva i to u Rijeci (otvoren 

2007. na Medicinskom fakultetu Rijeka, a 10/2014 na FZSRi) i Splitu (otvoren 10/2011) te jedan diplomski 

studij primaljstva u Rijeci (otvoren 2019.). Primalje su po pitanju školovanja u nezavidnoj poziciji, obzirom 

da godinama nisu imale diplomski studij, a ulaskom u EU smjernice su bile da struka mora educirat struku. 

Člankom 8. Zakona o primaljstvu je propisano da visoku razinu obrazovanja primalje stječu uspješnim 

završavanjem odgovarajućega preddiplomskog i diplomskoga sveučilišnog studija ili integriranoga 

preddiplomskog i diplomskoga sveučilišnog studija, sukladno propisima iz područja visokog obrazovanja, 

a mogućnost za stjecanje visokog obrazovanja primaljama je itekako ograničena. 

 

Visoko obrazovanje primalja je u razvijenim zemljama Europe sasvim normalna pojava, em za to imaju 

mogućnost, em im je to i potrebno kako bi mogle obavljati svoje kompetencije samostalno. 

 

Apsolutno je nepromišljeno izjaviti da visoko obrazovanje pojedinih zanimanja nije potrebno, obzirom da 

je isto zakonski propisano te se istim stječe samostalnost u radu, organizacijske vještine te mogućnost 

educiranja novih generacije (struka treba educirati struku). Ukoliko nema magistri primaljstva i nastavka 

školovanja i na doktorskom studiju, primalje ne mogu biti nosioci katedri, niti educirati struku. Trebamo li 

sustavno ignorirati preporuke EU u trenutku kada smo kao zemlja opomenuti da kršimo Direktivu (EU) 

2018/958 Europskog parlamenta i Vijeća od 28. lipnja 2018. o ispitivanju proporcionalnosti prije donošenja 

novih propisa kojima se reguliraju profesije. 

 

Vašu izjavu da visoko obrazovanje pojedinih zanimanja nije potrebno smatramo potpuno neprimjerenom i 

degradirajućom prema jednoj od reguliranih profesija u Europi, te prema struci koja u osnovi brine za 
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trudnice, majke i novorođenče u trenutku kada natalitet u Hrvatskoj rapidno pada, a mi kao struka i kao 

nacija polako nestajemo. 

 

Ministarstvu zdravstva smo u više navrata postavili upit o donošenju Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona  o primaljstvu kako bi se istim, između ostaloga, podrobno propisala i djelatnost/kompetencije 

magistri primaljstva, no odgovor Ministarstva zdravstva je da će to pitanje razmotriti, no da prvo treba 

donijeti novi Zakon o plaćama u javnim i državnim službama i Uredbu o nazivima radnih mjesta i 

koeficijentima složenosti poslova u javnim službama. Stoga zaključujemo neophodnim da se magistre 

primaljstva navedu u novoj Uredbi kako bi se nakon toga mogle izraditi i izmjene i dopune Zakona o 

primaljstvu s podrobno propisanim kompetencijama magistri primaljstva. 

 

Odluke ove Vlade imati će dalekosežne posljedice, ovo su problemi kojima treba doskočiti odmah i sada, 

a ne okretati glavu te potpaljivati vatru koju će biti potrebno gasiti. 

 

Donošenje nove Uredbe prilika je da se niti jedna zdravstvena djelatnost ne zanemari te da se svim 

zdravstvenim djelatnicima prizna njihov doprinos boljitku zdravstvenog sustava u Hrvatskoj. Bez 

visokoobrazovanih zdravstvenih djelatnika naš zdravstveni sustav ne može adekvatno funkcionirati, 

apsolutno su nam neophodni, stoga ih je potrebno prepoznati i motivirati ih na rad i na daljnje školovanje. 

 

S poštovanjem,   

                                                                                                                 PREDSJEDNICA  

HRVATSKE KOMORE PRIMALJA                                                                                                    

Barbara Finderle, mag. obs. 
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